

## Referat Kredsbestyrelsesmøde kreds 2

<b>Dato:</b> 08.10.2024	<b>Tid:</b> 18.30 - 21.00	<b>Sted:</b> Aulum Fritidscenter, Markedspladsen 10, 7490 Aulum
-------------------------	---------------------------	--

### Side 1

Dagsorden punkt	Behandling	Beslutning
1. Godkendelse af dagsorden og registrering af mødedeltagere.	Til stede var : Ole Rønnow - Lars Henrik Pedersen – Lars Erik Bitch - Anders Poulsen – Steffen Toft Jensen – Kim Bjerre og Henrik Rørby  Afbud: Søren Hundahl – Bent Gregersen – Lars Jensen.	Dagsordenen blev godkendt.
2. Nyt fra Kredsformanden	Steffen orienterede.	
Ansøgning til DJ-puljen fra Ølstrup Sogns Jagtforening.	Der er ansøgt efter tidsfristen i 2024 Midlerne i 24-puljen er fordelt.	Kredsbestyrelsen afviser ansøgningen for nuværende. Kredsformanden informerer afslag og opfordrer samtidigt Ølstrup jagtforening at søge hos Skydebanepuljen eller ved den kommende DJ-puljen i 2025
Deltagelse i Landsskue 2025 i Herning.	Skal vi deltage i Landsskue 2025?	En enig kredsbestyrelse besluttede at vi deltager i Landsskue 2025. Der holdes planlægningsmøde d. 19.02.2025 for kredsens involverede.
Ønske fremført om mere lokalt engagement i bestandsovervågning	Steffen har haft et meget positivt møde med Rikke og fremlagt flere forbedringsmuligheder, efter vi deltog i et koordineringsmøde for bestandsovervågning. De primære forslag var en styrket fokusering indenfor de forskellige hovedgrupper (fx trækvildt, hjortevildt og markvildt) samt mere faglighed og hjerteblood ind i koordineringsgruppe.	Vi glæder os over flere fondsmidler til bestandsovervågning, som også skal styrke tilbagemelding til de som deltager og sender data ind.
Input fra hjortevildtsmøde i Thy d. 30.09.2024	Steffen havde deltaget i mødet. Punktet blev drøftet sammen med næste punkt på dagsordenen.	Et meget tankevækkende indlæg af Jan Eriksen (Vildtforvaltningsråder) Status er ifht. de nationale målsætninger for hjortevildtsforvaltning i Danmark, at kun

### Side 2

<p>Nyt fra RHVG-Vest ifht. jagttider 2026 på kron- og dåhjorte.</p>	<p>Alle regionale hjortevildtsgrupper har fået en bestilling på input til forskellige virkemidler til opnå de nationale målsætninger for hjortevildtsforvaltning. Det er: jagttid, brunstjagt, sprosefredning, natjagt /natsigte, forårsjagt, dæmrings- og skumringsjagt, hegning, fordring, lokale bestands- og afskydningsmål, kvoter eller licenser til hjorte, arealkrav for ældre hjorte, arealkrav for jagt, frivillige forstyrrelsesfrie områder, hjortevildtsreservater, afsætningsmuligheder, Fra etik til lov og input til yderligere virkemidler.</p>	<p>punktet for om mere spredning er indfriet. Frivillighed alene vil næppe bringe os i mål på alle de øvrige punkter, mente Jan Eriksen, hvis tålmodighed er ved at være opbrugt. Gode 100 jægere deltog i mødet.</p> <p>Steffen og Chr. Brink havde formøde inden dette kredsbest.møde og var helt enige om høj lokal involvering. Både for denne bestilling om virkemidler, men også til den kommende bestilling om model for samforvaltning af hjortevildt. Chr. Brink indhenter DJs politik for virkemidlerne. Kredsformanden sender skemaet med virkemidlerne til jægerrådsformændene i RHVG-Vest nu og indkalder til et møde primo/medio november, hvor Chr. Brink får lokale input med til det kommende møde i RHVG-Vest.</p>
<p>3. Nyt fra HB-medlem (orientering)</p>	<p>Steffen orienterende i Lars Jensens fravær. HB arbejder p.t. primært med budget og med DJs politik for jagt i beskyttet- og strengt beskyttet natur. Se også HB referater.</p>	
<p>4. Kredsens økonomi (orientering)</p>	<p>Steffen orienterede.  Landskuet 2024 er p.t. gjort op til ca. 46.000,- kr.</p>	<p>Der er stadig midler til lokale initiativer for promovning af jagten, DJ og jagtforeninger.</p>
<p>5. Kommende aktiviteter: Lokale jægerrådsmøder i januar 2025.  Jægeraften 2025 - input?  Gæster til "Julefrokosten"?</p>	<p>Er planlagte.  Jægeraften med temaet "Jægere som aktive vildtforvaltere"  Vi har relevante og aktuelle emner til et alm. kredsbestyrelsesmøde.</p>	<p>Møde med spisning blev fastlagt til d 06.02.2025 kl. 1800 i Aulum (hvis Jan Eriksen og Rikke kan)  Ingen gæster.</p>

Side 3

6. Bestyrelsens tid  
(interne orienteringer og evt. debat)

Nyt ude fra Jægerrådene

Skive: Anders P. har deltaget i et møde for Jægerforum Himmerland, hvor han kunne fortælle at kron- og dåvildt er i kraftig fremgang der. Der holdes DJ's forenings- og bestyrelsesaften med Jesper Brixen d. 19.11.2024 i Skive.

Holstebro: Henrik arbejder på at finde en afløser for ham, da han trækker sig som jægerrådsformand i januar.

Viborg: Lars Henrik arbejder for at få nogle flere aktive tællelaug via Jægerrådet. Der holdes lokale temaaften om bestandsovervågning d. 30.10.2024 i Hammershøj.

Ikast-Brande: Vi og Herning Jægerråd afholder i fællesskab DJ's forenings- og bestyrelsesaften med Jesper Brixen d. 07.11.2024.

Herning: Jægerrådet har forhandlet nye jagtlejekontrakter på de kommunale arealer. Arealpriser udveksles internt for interessant sammenligning mellem kommunerne.

Ringkøbing-Skjern: Jægerrådet er gået ind i et samarbejde med DOF, DN og Friluftsrådet omkring retningslinjer for vedvarende energianlæg og arbejdet med den nye grønne trepart.

Struer: Der er planlagt møde om en større foreningssammenlægning. DJS foreningskonsulent deltager i processen

<p><b>Side 4</b></p> <p>Formandsmødet i Middelfart</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Djs Frivilligpolitik</li> <li>• Regulering vs. jagt</li> <li>• Jagt på små arealer - især riffeljagt ifht. sikkerhed / regulering og hjortevildtforvaltning</li> </ul> <p>Vildtdataindsamling</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Idéer til styrket organisering med målrettet lokal involvering</li> </ul>	<p>Lemvig: Jagtforbuddet på Agger Tange pga. P-FAS er stadig det store emner i området.</p> <p>Emnet blev drøftet.</p> <p>Vi ønsker så vide rammer i jagtloven, at vi derved kan minimere nødvendigheden for regulering. Regulering skal stadig være en mulighed, til afgrænset lokalt problemløsning.</p> <p>Emnet udskydes til næste møde.</p> <p>Emnet blev drøftet færdigt under "Nyt fra Kredsformanden"</p>	
<p>7. Dato for næste ordinære kredsbestyrelsesmøde</p>	<p>Næste møde</p>	<p>Aulum d 09.12.2024</p>
<p>8. Eventuelt</p>	<p>Intet</p>	